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Koosoleku juhataja: Jarek Jõela, arengu- ja planeerimiskomisjoni esimees
Protokollija: Helle Savi, sekretär-registripidaja

Osa võtsid komisjoni liikmed: Jarek Jõela, Taavi Kannimäe, Talvo Kont ja Tiit Tõnts.
Koosolekust ei võtnud osa komisjoni liikmed Airi Hallik-Konnula, Lea Jõevere, Merle Kukk, 
Helen Laidma ja Aivo Värton.

Kutsutud: vallavanem Avo Kirsbaum, vallasekretär Kersti Käis ja keskkonnaspetsialist Liana 
Neeve. 

Jarek Jõela: Teen ettepaneku võtta päevakorda juurde kaks punkti:
1. Kinnisasja ostueesõigusest loobumine;
2. Keeritiigi pargi projekti tutvustus.

Komisjoni liikmed kinnitasid järgmise päevakorra

Päevakord: 
1. Kinnisasja ostueesõigusest loobumine
2. Antsla valla ja Urvaste valla ühinemislepingu muutmine
3. Keeritiigi pargi projekti tutvustus

1. Kinnisasja ostueesõigusest loobumine

Kersti Käis: Võru notar Inga Anipai on saatnud 8. aprillil Antsla Vallavalitsusele kinnisasja müügi 
asjaõiguslepingu sellepärast, et selle kinnisasja kohta on Kinnistusraamatusse kantud märkus 
muinsuskaitseseaduse § 27 lõikes 2 sätestatud ostueesõiguse kohta. 
Lepingu eseme suhtes on omavalitsusel muinsuskaitseseadusest tulenev ostueesõigus seoses 
lepingu esemel paiknevate arheoloogiamälestistega Ohvriallikas „Põrguläte” (mälestise number 
13676) ja Ohvriallikas "Silmaläte"  (mälestise number 13677), mis on kinnismälestiseks 
tunnistatud kultuuriministri 1. septembri 1997. a määrusega nr 59 "Kultuurimälestiseks 
tunnistamine".
Notaril on kohustus omavalitsusele teatada, kas soovime riigi järel ostueesõigust teostada.  
Ostueesõiguse teostamine või loobumine on meie vallavara korda jälgides volikogu otsustada.  
Selle tehingu väärtus on 28 000 eurot. Kohaliku võimu teostamiseks vallal seda kinnisasja tarvis ei
ole. Eelnõu on koostatud selliselt, et me ei soovi ostueesõigust teostada.



Toimus arutelu.
Komisjoni liikmed toetasid vallavalitsuse seisukohta, et kinnisasja ei ole tarvis kohaliku võimu 
teostamiseks. Esitada otsuse eelnõu „Kinnisasja ostueesõigusest loobumine” volikogule 
kinnitamiseks. 

2. Antsla valla ja Urvaste valla ühinemislepingu muutmine

Avo Kirsbaum: Et struktuuri muudatustega edasi minna, on tarvis ühinemislepingut muuta.
Otsuse eelnõu sisu on järgmine: 
1.   Muuta Antsla valla ja Urvaste valla ühinemislepingu punkti 7.6.1 ja sõnastada see järgmiselt:   
„7.6.1 Raamatukogu põhiteenust osutatakse Antsla linnas, Haabsaares, Kuldres, Kobelas, Tsoorus 
ja Urvastes”. 
Eelnõu vastu võtmiseks on vajalik 2/3 volikogu liikmete poolthäältest. 
Vaabina raamatukogu on nimekirjast välja jäetud, sellel põhjusel, et raamatukogu külastatavus on 
olematu.
Varasemate arutelude põhjal on ühinemislepingu muutmise järel järgmised võimalused:
- raamatukogud lähevad ühise juhtimise alla või;
- Haabsaare raamatukogu läheb Antsla Linnaraamatukogu haruraamatukoguks ja 
linnaraamatukogu töötaja hakkab käima Haabsaares nt 2 korda nädalas põhiteenust osutamas;
- Kuldre raamatukogu teeninduspiirkonnaks jääks ka Urvaste raamatukogu, kus Kuldre 
raamatukogu töötaja käiks mõne korra nädalas Urvaste raamatukogus põhiteenust osutamas.

Jarek Jõela: Selleks, et raamatukogu töötaja saaks töötada 1,0 kohaga, teen ettepaneku liita Tsooru 
ja Haabsaare raamatukogude tööajad. 
Tiit Tõnts: Olen raamatukogude sulgemise vastu. 

Toimus arutelu.

Komisjoni liikmed toetasid punkti 7.6.1 sõnastust.

2. Muuta Antsla valla ja Urvaste valla ühinemislepingu punkti 7.7.1 esimest lauset ja sõnastada see
järgmiselt:
„7.7.1 Tööd jätkavad kõik kultuurimajad asukohaga Tsoorus, Antslas ja Uue -Antslas”. 
Selline sõnastus võimaldab kultuuriasutused viia ühise juhtimise alla. 

Toimus arutelu.

Komisjoni liikmed tegid ettepaneku, sõnastada ühinemislepingu punkt 7.7.1 järgmiselt:
„Tegevust jätkavad kõik kultuuri- ja rahvamajad asukohaga Tsoorus, Antslas ja Uue -Antslas”. 

Komisjoni liikmete ettepanek oli, esitada otsuse eelnõu volikogule vastu võtmiseks. 

3. Keeritiigi pargi projekti tutvustus

Liana Neeve tutvusta Keeritiigi pargi projekti (lisatud).

Toimus arutelu. 



Avo Kirsbaum: 2019. aastal on Keeritiigi pargi projekti elluviimiseks eelarves ette nähtud 50 000 
eurot. Kindlasti ei saa selle raha eest ära teha kõiki vajalikke töid ja muretseda kõiki projektis 
ettenähtud atraktsioone. I etapis võiksime ära teha rajad ja valgustuse.  

Taavi Kannimäe: Pargi alal võiks olla üks piknikulaud ja toolid (betoonist), et suvisel ajal oleks 
võimalik linnast läbi sõitjal tulla ja puhata selles piirkonnas koos perega.  

Toimus arutelu, kus oleks kõige lähem koht, kuhu pargi alalt oleks võimalik WC-sse minna. 

Talvo Kont: Antsla Gümnaasiumi katlamajas on olemas veega WC, mille saaks kohandada selleks 
otstarbeks. 

Toimus arutelu, kus saab olema koolibusside ootepaviljon.

Liana Neeve: Tamme tänavale see ei tule, raske projekteerida. Pakutakse uus lahendus.

Talvo Kont: Välja on pakutud uus koht. Tervisekeskuse poolt tulles parempoolne Kooli tee tänava 
külg koolimaja aiale lõige sisse, kuhu tuleks paviljon (koolimaja kinnistule).  
Peatumise keelumärgid tuleks paigaldada Kooli tee mõlemasse otsa. 
Kooli bussid peaksid peatuma kõik suunaga Tervisekeskuse poolt koolimaja poole paviljoni ees. 
Bussijuhte tuleb vastavalt informeerida. 

Taavi Kannimäe: Tulevikus võiks tulla „augu” läheduses olevale mäele pump track.

Komisjoni liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks.
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